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9. NOVEMBRA o 19.30 h
Oldies párty 
Mestské kultúrne stredisko
14. NOVEMBRA o 16.30 h
Živá knižnica - stretnutie 
so spisovateľkou 
s Janou Pronskou 
Mestská knižnica Ľ. Štúra
16. NOVEMBRA o 16.00 h
Celestial Helpfest, 
benefičný festival 
Mestské kultúrne stredisko

PODUJATIA:

Mnohí naši seniori sa 
stále radi zabávajú a uží-
vajú si vzájomnú spoloč-
nosť, o čom svedčí aj ich 
obrovský záujem o účasť 
na  Plese pre seniorov, 
ktorý sa opäť rekordne 
rýchlo vypredal, za  pár 
dní. Slávnostné podujatie, 
ktoré sa konalo v  Mest-
skom kultúrnom stre-
disku otvorila a všetkých 
privítala moderátorka 
Nicole Mokráňová. Vo 
svojom príhovore primá-
tor mesta Róbert Gašpa-
rík seniorom poďakoval 
za  ich prácu, ktorej ve-
novali svoj život a za bu-
dovanie našej krajiny 
a poprial im príjemnú zá-
bavu. Nasledoval úvodný 
valčík primátora s Jankou 

Záhumenskou, vedúcou 
odboru sociálnych vecí. 
Postupne sa pridal tiež 
prednosta MsÚ Mar-

tin Gajdoš s  tanečnou 
partnerkou a  netrvalo 
dlho a  tanečný parket 
bol plný plesajúcich se-
niorov, ktorým do tanca 

hrala hudobná skupina 
Amadeo. V  kultúrnom 
programe na plese pote-
šil svojím vystúpením aj 

folklórny súbor Bánovský 
Senior Tatrovák. Po chut-
nej večeri nasledovala 
obľúbená tombola, plná 
hodnotných cien, jednu 

z  nich venoval aj posla-
nec NR  SR Michal Ka-
puš. Hlavnou cenou bol 
televízor, ktorú venoval 
primátor mesta. Po tom-
bole pokračovala zábava 
do  neskorých večerných 
hodín, kedy dosýta vy-
tancovaní seniori odchá-
dzali spokojne domov. 
Ples pre seniorov aj tento 

rok organizovalo mesto 
Bánovce nad Bebravou 
v spolupráci s Mestským 
kultúrnym strediskom. 

Vážme si a ctime starých 
ľudí a dávajme im najavo 
svoju náklonnosť a lásku, 
veď, raz aj my zostarneme. 
 Text a foto: Lenka Karasová

Mesiac úcty k starším - vtedy si viac ako inokedy pripomíname 
význam rešpektovania a starostlivosti o našich seniorov. Zdô-

razňuje sa to, aké je dôležité vážiť si staršiu generáciu za jej celoživot-
ný prínos, skúsenosti a múdrosť, ktorými obohacuje našu spoločnosť. 
V Bánovciach sa pri tejto príležitosti na vyjadrenie vďaky a podpory 
seniorom konal v stredu 23. októbra tradičný Ples pre seniorov.

Bánovský senior TatrovákBánovský senior Tatrovák

Seniori sa spoločne zabávali na plese

výherkyňa hl. ceny výherkyňa hl. ceny 
tomboly s primátorom tomboly s primátorom 
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ŽIVOT S INTELIGENTNOU 
ASISTENTKOU VÁM UĽAHČÍ 

APLIKÁCIA

Upozornenia, ktoré posiela systém 
IDA dohliadajúcim osobám vo for-
me sms, si môžu tieto osoby presme-
rovať do mobilnej aplikácie. Inteli-
gentná domáca asistentka, moderná 
sociálna služba z dielne TSK, dohlia-
da na viac ako 500 osôb v Trenčian-
skom kraji, skúsenosti s ňou už má 
viac ako 600 klientov.

Systém IDA posiela dohliadajúcim 
osobám klientov informácie o ne-
štandardných situáciách formou 
sms. Ak ste dohliadajúcou osobou 
a  vlastníte mobilný telefón s  an-
droidom, môžete si stiahnuť mo-
bilnú aplikáciu IDA a prispôsobiť 
si posielanie alarmov vo forme 
mobilných notifikácií. „Mobilná 
aplikácia prináša novú formu push 
notifikácií, ktoré si vedia používa-
telia nastaviť na informačné alebo 
kritické alarmy. Aplikácia 
IDA funguje na  rovnakom 
princípe ako webová apliká-
cia IDA, prihlasovacie údaje 
sú totožné. Ak si chcete pre 
niektorý z  alarmov pone-
chať notifikácie vo forme sms 
alebo e-mailu, môžete tak 
urobiť, závisí od vašich prefe-
rencií,“ vysvetlila za dodáva-
teľa systému IDA projektová 
manažérka Janka Lojková. 
Mobilná aplikácia pomáha 
eliminovať množstvo sms 
upozornení, ktoré systém zasiela 
a môžu byť pre dohliadajúce osoby 
obťažujúce. V porovnaní s webovou 
aplikáciou sa s  ňou lepšie pracuje 
a k údajom z alarmov sa dohliadajú-
ce osoby dostanú jedným kliknutím.

Prácu s mobilnou aplikáciou IDA 
si na jednom z pravidelných stretnu-
tí na župe vyskúšali aj zástupcovia 
zo zariadení sociálnych služieb či 
samospráv, ktoré sociálnu službu 
s využitím systému IDA poskytujú. 
„V  rámci doby udržateľnosti tohto 
projektu je pre nás dôležité stretávať 
sa s poskytovateľmi a riešiť situácie, 
ktoré prináša prax. Potrebujeme, 
aby systém ľuďom pomáhal a nema-
li s  ním problémy,“ hovorí vedúca 
Oddelenia sociálnej pomoci Úradu 
TSK Elena Nekorancová.
„Pre nás sú stretnutia obo-
hacujúce z  toho pohľadu, 
že vieme, aké rezervy sys-
tém má a kam sa máme 
posúvať. Naším cieľom je, 
aby koncový klient – pri-
jímateľ sociálnej služby bol 
spokojný a dohliadajúce 
osoby mali pocit bezpečia,
na tom chceme pracovať,“
dodala Lojková.

Skúsenosti so systémom IDA má 
do dnešného dňa viac ako 660 do-
mácností naprieč celým Trenčian-
skym krajom. Ak chcete, aby prinie-
sol viac pohody aj do vašej rodiny, 
kontaktujte nás na telefónnom čísle 
032/6555 567 alebo 032/6555 235. 

 Sláva Gajdošíková

ŽUPA ZORGANIZOVALA DEŇ 
PLNÝ REMESIEL A TRADÍCIÍ

Ak ste začiatkom druhého októb-
rového týždňa zavítali na Trenčian-
sku župu, určite ste neľutovali. V du-
chu tradícií a remesiel bola pre vás 
pripravená ochutnávka toho najza-
ujímavejšieho a najkrajšieho, čím sa 

náš kraj môže pýšiť. A to doslova. 
O tom, že sa vám u nás páčilo, nás 
presvedčila rekordná účasť, za ktorú 
srdečne ďakujeme.

Tradičné slovenské jedlá, re-
meslá, ktoré sa od nepamäti spája-

jú s Trenčianskym krajom, výtvory 
zručných rúk remeselníkov z kraja, 
klientov župných zariadení sociál-
nych služieb, zamestnancov kultúr-
nych inštitúcií, ale aj šikovnosť žia-
kov stredných škôl. To všetko bolo 
sústredené v priestore Úradu TSK. 
Nechýbal obľúbený zdravotnícky 

kútik a veľa aktivít pre deti. Priestor 
dostali tie najzaujímavejšie projek-
ty z dielne kraja s nadregionálnym 
významom, do života sme uvied-
li novú publikáciu Trenčianskeho 
múzea venovanú Matúšovi Čákovi 
Trenčianskemu a  predstavili sme 
vám aj projekt Trenčín 2026. V rám-
ci dňa sa prezentovali organizácie, 
s ktorými kraj dlhodobo spolupra-
cuje, či už dobrovoľní hasiči alebo 
Jednota dôchodcov Slovenska. Prá-
ve s JDS bolo podpísané memoran-
dum o spolupráci na ďalšie obdobie 
a privítali sme tiež obdivuhodných 
športovcov zo Slovenského para-
lympijského výboru. Do rúk dob-
rovoľných hasičov sme odovzdali 

ďalšie potrebné vybavenie 
na zásahy či záchranu ľud-
ského života. Toto všetko 
doplnil skvelý hudobný 
program, v ktorom sa pred-
stavila talentovaná Barbo-
ra Piešová a  sladká bodka 
na  záver v  podobe torty 
od  jednej z  najznámejších 
slovenských cukrárok Jož-
ky Zaukolcovej. Čo dodať? 
Veľká vďaka všetkým, ktorí 
sa akýmkoľvek spôsobom 
podieľali na organizácii toh-

to dňa, ktorí sa počas neho prezen-
tovali a starali o návštevníkov, a tiež 
tým, ktorí si v tento deň našli cestu 
na Trenčiansku župu. Zo srdca vám 
ďakujeme a už teraz sa tešíme na ju-
bilejný 10. ročník.  Lenka Kukučková
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Podarilo sa nájsť spoločne rieše-
nie a  dohodu s  prevádzkovateľom 
pre opätovné otvorenie nedávno za-
tvorenej ambulantnej pohotovostnej 
služby v našom meste. Po stretnutí 
primátora mesta s prevádzkovate-
ľom tejto dôležitej služby pre obča-
nov bude pohotovosť pre dospelých 

opäť obnovená od pondelka 28. ok-
tóbra 2024 od  16.00 h v  pôvod-
ných priestoroch nemocnice. Pri-
mátor mesta sa osobne poďakoval 
aj za ústretovosť, pochopenie a po-
moc riaditeľovi Michalovi Bahelkovi 
z  firmy RZP a poslankyni Rudolfe 
Novotnej.  Tlačová správa mesta

Pohotovosť pre dospelých 
bude opäť fungovať

Mestský park 
otvorený

Informujeme občanov náš-
ho mesta a  širokú verejnosť, že 
prípravné práce a asanácia rizi-
kových drevín bola ukončená 
a mestský park je pre verejnosť 
od  23.  10.  2024 (streda) opäť 
otvorený. Ďakujeme za  trpezli-
vosť.  Oznam MsÚ

Zimný štadión 
v rekonštrukcii

O z n a m u j e m e  v e r e j n o s t i , 
že  bánovský zimný štadión 
bude od 28. októbra do 3. no-
vembra 2024  z dôvodu prebie-
hajúcich rekonštrukčných prác 
na  osvetlení ľadovej plochy 
(1.  etapa)  ZATVORENÝ. In-
formácie o  aktuálnej prevádz-
kovej dobe  nájdete na  webe 
www.smmbn.sk. Za pochopenie 
vám vopred ďakujeme.  MsÚ

Pomôžme si navzájom skrášliť 
naše mesto. Kto chce v spoločných 
priestranstvách a v okolí bytových 
domov pohrabať lístie, suchú trávu, 

či očistiť predzáhradky od odkvitnu-
tých rastlín a pripraviť ich na zimu, 
môže kontaktovať mesto v priebehu 
týždňa na tel. číslach 038/760 5189
alebo 0917 854  906  v  termíne 
od  4.  do  17. novembra 2024. Ak 
máte chuť priložiť ruku k dielu, za-
bezpečíme potrebné náradie a veľ-
koobjemové vrecia - žochy a zelený 
odpad odvezieme. Prosíme vás na-
hlásiť upratovanie aspoň 2 dni vo-
pred. Ďakujeme za vašu účasť a sta-
rostlivosť.  Oznam mesta

Jesenné upratovanie v meste
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V  čase jesennej údržby 
záhrad a  verejných plôch 
sídlisk pripravilo mesto opäť 
službu odvozu orezaných 
konárov a pohrabaného lís-
tia v meste. Zber bude pre-
biehať v pondelky v termí-
noch 28. októbra a 4., 11., 
18. novembra 2024.

Pracovníci mesta budú 
konáre zvážať postupne zo 
všetkých lokalít (Rumunská 
a Pribinova a priľahlé ulice, 
Partizánska, K  Zornici, lo-
kalita Kanada, Murgašova, 
J. Kráľa, M. Urbana, Tren-
čianska cesta, SNP, Mlynská, 
Sládkovičova, J. Matušku, 
Hollého, A. Kmeťa, Za Valy) 
rodinných domov v  rámci 
celého mesta. Na  uloženie 

konárov budú vyhradené 
miesta označené informač-
nou tabuľkou. Občania môžu 
konáre, príp. pohrabané lístie 
a trávu vo vreciach, vykladať 
vždy počas víkendu pred 
plánovaným odvozom. 
Obyvatelia bytových domov
na sídliskách, ktorí majú zá-
ujem si svojpomocne upraviť 
okolie domu môžu požiadať 
o veľkoobjemové vrecia (tzv. 
žochy) na  zhrabané lístie. 
Za iniciatívu vopred ďakuje-
me. Požiadať o žochy a do-
hodnúť termín odvozu mô-
žete na tel. č.: 038/760 51 89 
alebo 0905 117 908.

Služba odvozu zeleného 
odpadu sa organizuje v sna-
he vyjsť v ústrety občanom 

a zachovať čistotu verejných 
priestranstiev. Prosíme 
preto i  občanov o  ústre-
tovosť,  aby  nehromadili 
konáre z  orezávok mimo 
stanovené dni a  miesta.
Iný odpad (objemný odpad, 
spotrebiče, stavebný odpad, 
komunálny odpad a pod.) 
odvezený nebude.

Odovzdať konáre z orezá-
vok alebo iný zelený odpad 
mimo stanovený zber je 
možné kedykoľvek bezplat-
ne na zbernom dvore v čase 
otváracích hodín PO  – PI: 
7.30 - 15.30 h a SO: 8.00 – 
14.00 h. Hromadenie odpadu 
na verejných priestranstvách 
mimo určené termíny a vy-
hradené miesta sa považuje 

za vytváranie čiernych sklá-
dok, čomu práve touto služ-
bou chceme predchádzať. 
Vytváranie čiernych sklá-
dok  môže byť pokutované 
v zmysle zákona o odpadoch.

Zber konárov v mestských 
častiach bude prebiehať pod-
ľa pokynov predsedu občian-
skeho výboru alebo poslanca 
za mestskú časť. Čo sa týka 
likvidácie zeleného odpadu 
z  orezávok v  záhradkár-
skych osadách, tento odpad 
je možné bezplatne odovzdať 
na  zbernom dvore alebo 
sa dohodnúť s  predsedom 
záhradkárskej osady, ktorý 
nahlási na MsÚ požiadavku 
na hromadný odvoz takéhoto 
odpadu.  Oznam mesta

Pravidelný zber konárov - jeseň 2024

Posledné dva týždne sme sa za-
merali na  niekoľko ďalších prác, 
potrebných v našom meste. Ďaku-
jeme aj za vaše podnety (podnety@
banovce.sk), na ktoré nás upozor-
ňujete a v rámci našich možností sa 
ich snažíme riešiť. Boli nimi aj tieto: 
oprava okolia rozbitého kanálové-
ho poklopu na ulici Partizánska, 
oprava chodníka popri Slovenskej 
sporiteľni od ulice A. Kmeťa, vyčis-
tenie kanálu od hliny a lístia na uli-
ci Gorazdova. Ďalej sme sa venova-
li aj týmto prácam: prevoz balíkov 
slamy do  karanténnej stanice pre 
našich Bánovských chlpáčov, vybu-
dovanie a zväčšenie parkovacej plo-
chy pri zimnom štadióne, odburiňo-
vacie práce na chodníkoch v celom 
našom meste, finálne práce opravy 
schodiska, kde sa nachádzajú garáže 
na ulici 5. apríla, oprava chodníka 
na ulici Matica slovenská na sídlis-

ku Dubnička, oprava mostíka pre 
chodcov na ulici Farská, dokončenie 
prác a následné odovzdanie stojis-

ka na ulici Mojmírova (Dubnička), 
vykonávanie pravidelného čistenia, 
upratovania a úpravy námestia a ce-
lého mesta, kosiace práce či orezáv-
ky konárov stromov naprieč celým 
mestom. Tlačová správa mesta

Práce v mesteOZNAM 
plavárne

Oznamujeme občanom, že RELA-
XAČNÝ BAZÉN na mestskej plavár-
ni je z technických príčin ZATVO-
RENÝ až do odvolania.  Oznam MsÚ

Vianočné trhy 
na námestí 

18. až 21.12.2024

Pamiatka zosnulých
Občianske združenie Za Život a Základná organizácia SZPB v spolupráci 
so ZPOZ mesta Bánovce nad Bebravou pozývajú svojich členov a obyvate-
ľov mesta na spomienkový pietny akt, ktorý sa bude konať pri príležitosti 
Sviatku všetkých svätých a Pamiatky zosnulých v piatok 1. novembra 2024 
o 14.00 hodine na miestnom urnovom cintoríne.  OZ Za Život
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Stretnutia seniorov pri prí-
ležitosti Mesiaca k úcty k star-
ším patria dlhé roky k tradič-
ným podujatiam aj v našich 

mestských častiach. V nedeľu 
20. októbra sa stretli občania 
Horných Ozoroviec, pre 
ktorých bol pripravený kul-
túrny program. V jeho úvode 
všetkých privítal predseda 
výboru mestskej časti Pavol 
Koreň. Následne sa k slovu 
dostali deti a  pedagógovia 
zo ZUŠ Dezidera Kardoša. 
Prebehlo aj oceňovanie jubi-
lantov, ktorí sa v tomto roku 
dožili alebo dožijú jubilea. 
Program pokračoval vystú-
pením heligonkárov a spevá-
kov s názvom Furt dačo, ktorí 
zahrali a zaspievali tradičné 

slovenské ľudové piesne. Pre-
stávku básňami a  vtipmi 
vyplnil ich kamarát zabávač 
Marek. Dôverne známe pies-

ne si pospevovala celá sála 
a začalo sa i tancovať. Dobrá 
nálada panovala až do  po-
sledného tónu. Prítomní se-
niori toto stretnutie využili aj 
na družné rozhovory v kruhu 
svojich priateľov.  (mk)

V Biskupiciach sa konalo 
posedenie v piatok 18. ok-
tóbra, ktoré organizoval 
výbor tejto mestskej časti. 
V kultúrnom dome sa zišlo 
45 seniorov, z toho 18 jubi-
lantov vo veku od 65 do 80 
rokov. Prítomným sa v úvo-
de prihovoril predseda výbo-
ru a poslanec za túto mest-

skú časť Štefan Vančo, ktorý 
privítal seniorov, ako aj hostí 
primátora R. Gašparíka, 
prednostu MsÚ M. Gajdoša 
a predsedníčku Gabiku Ma-
tejkovú. Kultúrny program 
otvorili pod vedením Janky 
Bitarovskej deti, ktoré zare-
citovali seniorom básničky. 
Na rad prišla osobná gratu-
lácia predsedu a hostí naj-
skôr jubilantom a následne 
všetkým skôr narodeným. 

Nechýbala ani chutná večera. 
Družné debaty pokračovali 
do skorých večerných hodín.

Aj v  Dolných Ozorov-
ciach si pripomenuli a spo-
ločným posedením uctili 

svojich starších obyvateľov. 
Na  úvod poslankyňa MsZ 
Naďa Ondrejková zarecito-
vala báseň a za výbor mest-
skej časti všetkých srdečne 
privítala Mária Peťovská. 
Medzi hosťami boli aj Janka 
Záhumenská a prednosta M. 
Gajdoš, ktorý ospravedlnil 
primátora z neúčasti z dôvo-
du pracovných povinností. 
Opäť sa gratulovalo najskôr 
jubilantom a aj všetkých se-

niorom. Celé podujatie spre-
vádzali svojou hudbou a spe-
vom speváčky zo skupiny 
Ruža. Seniori sa tešili zo spo-
ločného stretnutia a do veče-
ra vrúcne diskutovali.  (lk)

Stretnutia seniorov v mestských častiach

Mesto Bánovce nad Bebravou
a  Mestské kultúrne stredisko
v spolupráci s Občianskym zdru-
žením Spoločnosť Milana Rasti-
slava Štefánika pozývajú všetkých 
na putovnú výstavu o živote, vede 
a  diele generála, doktora Mila-

na Rastislava Štefánika s názvom 
Stopy života. Výstava bude nain-
štalovaná v Mestskom kultúrnom 
stredisku na ulici Janka Matušku 
(Sever) od 28. októbra do 8. no-
vembra v pracovných dňoch v čase 
od 8.00 h – 15.00 h.  MsKS

Pozvánka na výstavu v MsKS Hľadáme 
vianočný 
stromček 

na námestie
Ak máte v  Bánovciach nad 

Bebravou alebo okolí veľký 
smrek, ktorý už prerastá vašu 
záhradu a  plánujete ho vyre-
zať, ozvite sa nám. Hľadáme 
pekný, podľa možnosti vysoký 
a rovnomerný stromček, ktorý 
by ozdobil námestie a potešil 
Bánovčanov na Vianoce. Vždy 
vyberáme strom určený na vý-
rub s dobrým prístupom, aby 
sme ho vedeli bezpečne mecha-
nizmami vyrezať a  prepraviť. 
Kontaktovať nás môžete na tel. 
č.: 038/7629 141 alebo e-ma-
ilom: konikova@banovce.sk. 
Ďakujeme.  MsÚ

seniori v Biskupiciachseniori v Biskupiciach

seniori v Horných Ozorovciachseniori v Horných Ozorovciach
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TEKVIČKOVÁ SLÁVNOSŤ

Jeseň je obdobie plné farieb a v Ma-
terskej škole Hollého sa každoročne 
v tomto období deti lúčia s letom. Nie-
koľko desiatok žiariacich strašidielok 
dotvorilo tú správnu atmosféru našej 
tekvičkovej slávnosti. Aj tento rok sa deti 
so svojimi rodičmi stretli na školskom 
dvore, aby 17. októbra spoločne priví-
tali pani Jeseň. Okrem nej do Primulky 
zavítali aj jej verné pomocníčky Farbič-
ka s Kvapkou. Pre deti bolo pripravené 
zaujímavé popoludnie plné športových 
disciplín a tvorivých úloh, pri ktorých 
im okrem rodičov asistovali aj ich uči-
teľky. Vozili sa tekvice vo fúrikoch, ská-
kalo sa vo vreciach, zdolávala sa malá 
i veľká prekážková dráha a veľa sa ma-
ľovalo. Deti za každú splnenú disciplínu 
dostali pečiatku, ten kto mal splnené, 
mohol sa ísť občerstviť zdravými maš-
krtami a teplým čajom, ktoré pripravili 

naše kuchárky. Záver patril tekvičko-
vému pochodu. Už teraz sa určite deti 
i rodičia tešia na ďalšie pripravované ak-
tivity, ktoré ich v nadchádzajúcich me-
siacoch čakajú. MŠ Hollého

ŠARKANIÁDA V SEVERKE

Deti z  Materskej školy Sever-
ka na ulici 5. apríla mali opäť veľký 
dôvod na  radosť, pretože v  utorok 
15. októbra 2024 sa v škôlke usku-
točnil už 13.  ročník Šarkaniády. Aj 
v tomto dátume bola symbolika toho, 
že Šarkaniáda sa teší aj po mnohých 
rokoch veľkej obľube tak zo strany 
kolektívu MŠ, ako aj rodičov. Ty-
picky jesenné popoludnie bolo ako 
stvorené na to, aby lúčiace sa a od-
chádzajúce Leto spolu s pani Jeseňou 
privítali všetky prítomné deti a  ich 
rodičov na  jesenne vyzdobenom 
školskom dvore. K  roztancovaným 

šarkanom sa pridali deti so svojimi 
tančekmi a pesničkami, ktoré si spo-
lu s ich učiteľkami pripravili pri tejto 

príležitosti. Odmena za krásne vystú-
penia bola pripravená na školskom 
dvore v podobe opekačky a športo-
vých stanovíšť. Veselé šantenie detí 
bolo odmenou pre kolektív MŠ, aj 
pre rodičov, ktorí venovali čas svo-
jim ratolestiam a  tvorivými nápad-
mi prispeli k  tejto vydarenej akcii. 
Po takto príjemne strávenom popo-
ludní sa už teraz tešíme na ďalší roč-
ník Šarkaniády v našej materskej ško-
le, pretože čas strávený s deťmi a pre 
deti dáva zmysel nielen našej práci, 
ale aj nášmu životu.  Helena Šulová

SVETOVÝ DEŇ CHLEBA V MŠ 
A ZŠ BREZOLUPY

Oslávili sme ho vďaka úžasnej Ni-
kolke a Lukášovi z bánovskej pekárne. 
Deťom vysvetlili, ako musí byť pekár 
oblečený, čo je náplňou jeho práce 
(zábavnou a vtipnou ukážkou). Deti 

videli a počuli, ako sa taký 
chlieb pripraví a  upečie, 
ochutnali rôzne druhy 
chlebíka, dozvedeli sa 
i mnoho iných užitočných 
a  „chutných“ informácií 
a  pozreli si aj pojazdnú 
predajňu. Pripravené bolo 
aj prekvapenie v podobe 
certifikátov pre malých 
pekárov a darčeky, ktoré 
si mohli odniesť domov. 

Ďakujeme za túto možnosť, zážitkové 
učenie a hlavne za úžasnú a chutnú 
nádielku.  Renáta Solárová

Centrum voľného času 
s podporou mesta Bánovce 
nad Bebravou zorganizova-
lo v sobotu 19. októbra 2024 
športovo - zábavné popo-
ludnie pre rodiny s deťmi. 
Na  hrežďovskom ihrisku 
pobehovalo 40 detí s  ro-
dičmi a  starými rodičmi, 
ktorí si prišli púšťať šarka-
nov. Každé dieťa pri vstupe 
dostalo balón, lízanku, vr-
tuľku a  tombolový lístok. 
Keďže vietor bol priaznivý, 
vo vzduchu sa už o chvíľu 
vznášalo 40 šarkanov. Deti, 

ktoré nevládali behať, si 
mohli oddýchnuť pri vý-
tvarnej činnosti, vymaľo-
vávaní šarkana. Priprave-
ný bol teplý čaj a ohnisko 
na opekanie. Kreatívne deti 
si priniesli aj doma vyro-
bených šarkanov, z ktorých 
sme ocenili najkrajšieho 
a jeho majiteľ dostal peknú 
cenu. Naprázdno neobišli 
ani kupované šarkany. Pre 
ich majiteľov sme pripra-
vili súťaž o najrýchlejšieho 
bežca. Komu sa prvému 
z  bežcov vzniesol šarkan 

do vzduchu, bol víťaz. Víťa-
zom oboch súťaží blahože-
láme. Na záver sme vyloso-
vali tombolu. Veríme, že 

sme zúčastneným rodinám 
pripravili pekné popolud-
nie.  N. Blahová, CVČ, 

 foto: V. Halačová

Jesenné aktivity v materských školách

Šarkaniáda CVČ

MŠ HolléhoMŠ Hollého

MŠ SeverkaMŠ Severka
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Folklórna skupina Bukovina bola 
v obci Kšinná založená v  roku 1971 
na  podnet speváčky a  rozprávačky 
Márie Adameovej. Už desaťročia je 
v našom kraji najautentickejšou v ší-
rení zvykov a tradícií našich predkov. 
Od roku 1988 ju vedie Jozef Hadvig, 
ktorý nedávno získal ocenenie za výni-
močný prínos pre kultúrny život Tren-
čianskeho kraja. Prinášame vám rozho-
vor, v ktorom nám prezradí viac o jeho 
pôsobení a fungovaní FS Bukovina.

 Poprosím vás na  úvod čitateľom 
prezradiť niečo o sebe.

Narodil som sa v Kšinnej v roku 1954, 
tu som navštevoval aj základnú školu. 
Následne som študoval na bánovskom 
gymnáziu. Pokračoval som na VŠP v Nit-
re, kde som bol v roku1978 promovaný. 
Do roku 1995 som pracoval v PD Uhro-
vec a neskôr som robil riaditeľa v Soci-
álnom zariadení Evanjelickej diakónie 
v rodnej obci do roku 2019. Som ženatý, 
mám dvoch synov a dve vnúčatá.
 Ako dlho sa venujete folklóru, kto 
alebo čo vás k nemu priviedol?

Vo FS Bukovina účinkovala aj moja 
mama. Ona ma oslovila, že potrebujú 
mládencov, a  tak som išiel. Bol som 

v treťom ročníku gymnázia a folklór ma 
veľmi zaujal. Tak som už vyše 52 rokov 
členom našej FS Bukovina a od roku 
1988 až doteraz aj vedúcim súboru.
 Ktoré tradície si pamätáte a dnes 
sa im už nevenuje pozornosť?

Boli to najmä svadobné zvyky, tak 
ako prebiehala prv starodávna kšiňan-
ská svadba, ďalej drapačky, priadky, 
babenuvanie, veľkonočná oblievačka, 
rukuvanie regrúntov a iné. Tieto zvy-
ky sa snažíme udržiavať vo FS.

 Koľko členov „prešlo“ skupinou 
a koľko ich je v súčasnosti a v akých 
vekových kategóriách?

V našej FS sa od jej založenia vy-
striedalo už okolo 300 ľudí. V súčas-
nosti máme 30 členov od 25 do 80 
rokov, ktorí sú zo Kšinnej, niektorí 
z Uhrovca alebo z Bánoviec, ale sú to 
naši rodáci. Máme vlastnú cimbalovú 
muziku a dvoch heligonkárov.
 Aké kroje, zvyky a  obyčaje pre-
zentuje vaša skupina?

Inšpirácie čerpáme z našej dediny 
a kroje, zvyky a piesne sú tiež naše, 
kšiňanské.
 Ako vznikajú jednotlivé vystúpenia 
a ako často trénujete?

Trénujeme kaž-
dý piatok okrem 
sviatkov a  let-
ných dovoleniek. 
Programy robí-
me podľa požiadavky objednávateľa 
a snažíme sa obnovovať staré folklórne 
pásma, scénky piesne a tance.
 Ktorých podujatí sa zúčastňujete, 
doma aj v zahraničí?

Bolo ich veľa. Posledné obdobie 
sme vystupovali viackrát v Červenej 
Vode v Čechách, zúčastňujeme sa Do-
žinkových slávností v Jahodníckych 
hájoch v Martine, mnoho vystúpení 
máme po dedinách a mestách v bliž-
šom i vzdialenejšom okolí.
 Aké ocenenia ste vy aj skupina získali?

Máme viacero ocenení za progra-
my.  Naposledy bola ocenená naša 
FS pri 50. výročí založenia a v tomto 
roku som bol ocenený ja z TSK pri 
mojom životnom jubileu a za dlho-
ročné vedenie FS Bukovina.
 Ktoré tradície udržujete v  obci 
Kšinná?

V obci udržujeme fašiangový sprie-
vod po dedine s maskami, následne 
muziku s pochovávaním basy, stavanie 
májov, Jánske ohne, vianočné koledy.
 Prečo je podľa vás dôležité, pripo-
mínať si a obnovovať zvyky a tradície 
našich predkov?

Tradície našich predkov nám majú 
aj v dnešnej dobe čo povedať, zachovať 
si krásne piesne, tance a zvyky, ktoré 
ich sprevádzali počas života. Tá krása 
folklóru určite patrí do nášho sloven-
ského prostredia. Lenka Karasová

Jozef Hadvig vedúci FSk Bukovina 

Sobota 19. októbra 2024 sa pre 
naše Škrupinky podporené tancuľ-
kami z Liberty 1 a našimi skvelými 

rodičmi niesla v  tanečnom duchu. 
Zúčastnili sa zájazdu na  NO Bar-
riers Festival v Bratislave. Priestory 

SĽUKU ožili tancujúcimi, spievajú-
cimi a usmiatymi deťmi a mladými 
ľuďmi, ktorých spája veľké odhod-
lanie na sebe pracovať napriek svoj-
im hendikepom. Na festivale plného 
úsmevov, inklúzie a spolupatričnosti 
sa naša veľká výprava odprezento-
vala spoločnou choreografiou „Tu 
žijeme všetci spolu“, ktorú sme si 
naozaj užili a zožali úspech. Víťaz-
mi sa na tomto podujatí stali všetci. 
Nebojte, my neoddychujeme... už te-
raz sa chystáme na ďalšie podujatia 
a spoločné nezabudnuteľné zážitky. 

Miriam Kiripolská

Centrum voľného času na festivale NO Barriers
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Tanečné štúdio Muzeta sa 
zúčastnilo dvojdňovej celo-
slovenskej tanečnej súťaže 
My dance Myjava, v kultúr-
nom dome Samka Dudíka 
v Myjave. V piatok 18. ok-
tóbra vycestovalo s 13 cho-
reografiami a vyše stovkou 
detí vo veku 8 – 12 rokov. 
Pre niektoré z detí to bola 
absolútna premiéra. Súťažili 
po prvýkrát, zažili eufóriu, 
radosť, napätie i veľkú tré-
mu. Číslo trinásť im ale pri-
nieslo šťastie. Získali až 12 

ocenení v  kategóriách Art 
dance, Disco, Open, Show 
dance. Súťažili aj ako sólisti, 
duá, či formácie. V sobotu 
súťaž pokračovala v staršej 
vekovej kategórii. Päťdesiat-
ka skúsených tanečníkov 
z Muzety súťažila v kategórii 
juniori, mládež so siedmimi 
choreografiami. Aj oni boli 
úspešní. Štyri choreografie
boli ocenené v kategórii Art 
dance a  Hip hop. Celkovo 
tak bolo z 20 choreografií až 
16 úspešných. Všetkým ta-

nečníkom gratulujeme a už 
sa tešíme na ich výkony, kto-
ré si môže bánovský divák 

vychutnať v predvianočnej 
atmosfére 18. - 19. decembra 
v MsKS.  TŠ Muzeta

Muzeta úspešná na My dance Myjava

Náš dvojdňový spevácky 
maratón s Aliziou Romero
zo Španielska sme po gospe-
lovom a beltingovom trénin-
gu v zbore zavŕšili sólovými 
hodinami spevu, kde speváci 
dostali cenné rady k techni-
ke popu, muzikálu, či rocku. 
V  piatok 18. októbra sme 
si po prvom dni Estill kur-
zov mohli vypočuť koncert 
dvoch našich bývalých žia-
čiek Alexandry Rosenbergo-
vej a Hanky Magovej. Obidve 
sú študentkami konzervató-
ria v Bratislave. Spievali ná-
ročné piesne a árie, ktorými 

na  záver postavili divákov 
zo stoličiek, a keďže klasická 
hudba má svoju moc, všetci 
sme si odnášali z koncertu 
príjemné emócie. Z dvojňo-
vého speváckeho kurzu záu-
jemcovia z celého Slovenska 

odchádzali spokojní, plní 
nových informácií, zážitkov 
a odhodlaní ísť trénovať svoj 
hlas, či pomôcť novou metó-
dou Estill svojim študentom. 
Spevácke kurzy Estill, ktoré 
sú vnímané v  celosveto-

vom meradle ako organický 
a účinný spôsob kultivovania 
speváckeho prejavu Základ-
ná umelecká škola Dezidera 
Kardoša organizovala ako 
prvá a zatiaľ jediná na Slo-
vensku. ZUŠ DK

ZUŠ DK organizovala jedinečný kurz

V  reprezentačnej sále Kaštie-
ľa v Stropkove sa 12. októbra 2024 
za účasti predstaviteľa mesta konalo 
slávnostné vyhodnotenie ju-
bilejného 30. ročníka Petzva-
lovho mapového okruhu 
fotoklubov na  Slovensku. 
Z  pätnástich zúčastnených 
fotoklubov z celého Sloven-
ska sa Fotoklub Rokoš Bá-
novce nad Bebravou umiest-
nil na  peknom 2. mieste. 
Do PMOF v zmysle štatútu 
súťaže každý fotoklub zosta-
vil kolekciu 15 fotografií. Do súťaž-
nej kolekcie bánovského fotoklubu 
prispelo svojimi fotografiami 13 čle-

nov, Dušan Čaniga, Miroslav Igaz, 
Róbert Fojtík, Natália Tarabová, 
Vladimír Matúš, Daniela Murano-

vá, Tomáš Paule, Miroslav Robel, 
Jaroslav Švaba, Andrea Juríko-
vá, Marián Paluš, Roman Jedinák

a Tetyana Maslovska. Z celkového 
počtu 225 hodnotených fotografií 
sa na siedmom a ôsmom mieste so 

svojimi fotografiami umiest-
nil Tomáš Paule a dvanáste 
miesto obsadil Roman Jedi-
nák. Súčasťou podujatia bola 
aj výstava s  názvom Nude
svetoznámeho fotografa Yu-
riho Dojca pochádzajúceho 
z  Humenného, ktorý žije 
a tvorí v kanadskom Toronte. 
Ďalším bodom programu bol 
workshop Streetfoto pod ve-

dením známeho žilinského fotografa 
M. Velikého spojený s fotografovaním 
v exteriéri mesta Stropkov.  (lk)

Fotoklub Rokoš na Slovensku opäť druhý

Odovzdávania cien sa osobne zúčastnili Odovzdávania cien sa osobne zúčastnili 
na foto zľava: M. Igaz , D. Čaniga a V. Matúšna foto zľava: M. Igaz , D. Čaniga a V. Matúš
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Výborné počasie, cyk-
listické zážitky na  štyroch 
trasách a v cieli pre každého 
medaila aj účastnícky list. To 
všetko a ešte i viac prinieslo 
19. októbra nové cyklistic-

ké podujatie, nazvané MTB 
tour Bela Pecháňa. A hoci 
organizátori museli akciu 
pre nepriaznivé počasie dva-
krát preložiť, na priehrade sa 
zišlo 84 účastníkov. Všetci si 

užili pravú horskú cyklistiku. 
Dokonca i deti, pre ktoré bol 
pripravený úsek z priehrady 
na kúpalisko a späť. Nená-
ročná bola aj 11-kilometro-
vá trať, no v ponuke bol aj 
24 kilometrov dlhý okruh, 
ktorý zdatní cyklisti absol-
vovali dvakrát, a tak napedá-
lovali 48 kilometrov. Každá 
z  trás bola pripravená tak, 

aby si ju vychutnali i hobby 
cyklisti. V rámci sprievod-
ného programu návštevníci 
ocenili guláš či chutné nápo-
je. MTB tour Bela Pecháňa 
má za sebou svoju prvú ka-
pitolu. Organizátori plánujú 
jej pokračovanie v septembri 
nasledujúceho roku. 

Text: Andrej Jakubík, 
 foto: Peter Guliš

V nedeľu 6. októbra ča-
kali mladšie žiačky nášho 
Sokola ďalšie dva zápasy, 
tentoraz v  Partizánskom. 
Z dôvodu ochorenia bola 
naša zostava ochudobnená 
o viacero mien. V prvom 
zápase sme nastúpili proti 
rovesníčkam z Bošian, kto-
ré rozhodne nemajú natré-

nované toľko, ako naše 
dievčatá. Po  nadšenom 
výkone sme jednoznačne 
vyhrali 35:3 (polčas 19:3). 
V druhom zápase proti do-
mácej Slávii sme napriek 
tomu, že domáce hráč-
ky boli v priemere o čosi 
staršie i  fyzicky zdatnej-
šie, očakávali vyrovnaný 

zápas. Po „zaspatom úvo-
de“ sme rýchlo prehrávali 
11:0, aj keď v ďalšej časti 
zápasu sme sa zlepšili a do-
kázali hrať vyrovnanejšie 
na domáce to už nestačilo 
a prehrali sme 13:22 (pol-
čas 6:14). Zostava: Chudá, 
Košťálová, Kobidová, Ko-
šíková, McKenzie, Jánoší-

ková, Janechová, Čachaňo-
vá, Hostačná, Mikulková, 
brankárka Kosibová. Zápas 
Bánovce nad Bebravou - 
Bošany (góly): Chudá (10), 
Košťálová (8), Janechová 
(6), Jánošíková (5), Ko-
šíková (2), McKenzie (2), 
Kobidová (1), Čachaňová 
(1). Zápas Bánovce nad 
Bebravou – Partizánske
(góly): Košťálová (9), Chu-
dá (2), Janechová (2).

  HK Sokol Bánovce

MTB tour Bela 
Pecháňa začala písať 

svoju históriu

Mladé hádzanárske nádeje

PREŠOV – SOKOL BÁNOVCE 
40:32 (21:17)

Najvyššia slovenská liga hádzaná-
rok pokračovala cez víkend stretnu-
tiami 6. kola. Naše hádzanárky bo-
jovali o body na palubovke Prešova. 
Žiaľ, východniarky pripravili dievča-
tám trénera Richarda Makýša prvú 
stratu bodov v  sezóne, keď vyhrali 
40:32. O osude stretnutia rozhodol 
záver oboch polčasov. Navyše, po-
sledných desať minút stretnutia bá-
novské hádzanárky nedokázali skó-
rovať. Východniarky hádzali až desať 
sedmičiek, z ktorých osem premenili. 
Hádzanárky Sokola mali výhodu šies-
tich pokutových hodov, z ktorých pre-

menili len dva. Na otvárací gól našej 
Líškovej odpovedali domáce hádza-
nárky tromi zásahmi, po ktorých vy-
hrávali 3:1. Naťahovanie oboch celkov 
o vedenie pokračovalo aj v 9. minúte, 
keď Galková poslala Sokol do vedenia 
7:5. V 17. minúte Líšková upravovala 
stav stretnutia na 11:13, no o štyri mi-
núty neskôr sme už prehrávali 15:13. 
Tesne pred odchodom na prestávku 
nám Božiková vrátila vedenie, keď 
prepísala skóre na 16:17. To bolo aj 
naposledy, čo dievčatá trénera Maký-
ša viedli. Pretože Prešovčanky odpo-
vedali šnúrou piatich gólov, po kto-
rej vyhrali úvodné dejstvo 21:17. 
Po zmene strán Prešovčanky natiahli 

svoje vedenie na rozdiel siedmich gó-
lov 25:18. Napriek nepriaznivému sta-
vu sme nezložili zbrane a do 50. mi-
núty znížili rozdiel v  skóre na  dva 
góly 34:32. O  necelých päť minút 
neskôr Bačík-Chrenková mohla ešte 
výraznejšie zdramatizovať koncovku 
stretnutia, ale nepremenila sedmič-
ku. V zostávajúcich chvíľach zápasu 
triafali do  čierneho už len domáce 
hádzanárky, ktoré dotiahli stretnutie 
do víťazstva 40:32. HK SOKOL: N. 
Fáriková, Z. Adameová – I. Michalič-
ková 1, Z. Galková 12/2, A. Zajacová 
1, J. Stepien, D. Krajčíková 4, K. Boži-
ková 2, J. Líšková 7, D. Bačík-Chren-
ková 5, tréner: R. Makýš.  (mp, aj)

Ženy hádzanárky podľahli Prešovu
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MBK AŠK SLÁVIA 
TRNAVA – BBK 77:55 

(37:26)
Bánovskí  basketba-

listi nastúpili v  druhom 
stretnutí sezóny na palu-
bovke Trnavy. Úvod zápasu 
bol z oboch strán opatrný 
i  nepresný. Na  prestávku 
odchádzali domáci s  de-

väťbodovým náskokom. 
Svoju dominanciu dotiahli 
až do víťazného konca. 

B o d y :  B a r t u š  1 4 , 
T.  Predný 11, Pondela 
10, Hromada 10, Mojžiš 
8, Kielar 2, Lagin, Lac-
ko, Hupka, Repa. Tréner: 
J. Urban. Štvrtiny: 13:11, 
24:15, 16:16, 24:13.  (tp, aj)

Basketbalisti 
podľahli Trnave

Rodák z Bánoviec, aktuálne žijúci 
v Brne, Samuel Karas sa na Majstrov-
stvách Európy brazílskeho Jiu Jitsu 
umiestnil na výbornom prvom mieste. 
Na šampionáte, ktorý sa konal od 18. 
do 20. októbra v talianskom Ríme na-
stúpil v divízii hnedých opaskov vo vá-
hovej kategórii super heavy do 97,5 kg 
ako jeden z 12 favoritov. V rozhovore 
nám prezradil o príprave a detailoch zo 
šampionátu a svoje ďalšie plány. 
 V akom tíme aktuálne pôsobíte?

Aktuálne pôsobím pod brnenským 
oddielom 119 MMA, kde pracujem ako 
tréner grapplingu, zápasenia a MMA. 
Do Česka som odišiel pred rokom kvôli 
pozícii v tejto telocvični. V Bánovciach 
by sa človek ťažko uživil iba ako tréner, 
takže keď mi prišla táto ponuka, dlho 
som neváhal.
 V  čom spočíva vaša príprava 
na majstrovstvá?

Príprava na majstrovstvá neprebie-
hala nijako špecificky. Dával som pozor 
hlavne na to, aby som moc nepreťažoval 
telo a na turnaj nastúpil oddýchnutý. Po-
sledných pár mesiacov som začal k nám 

do telocvične zvolávať ťažkých kvalit-
ných grapplerov. Myslím, že to mi dosť 
pomohlo, keďže nájsť miestnosť plnú ťaž-
kých zápasníkov bol vždy problém.
 Aký bol samotný priebeh jednotli-
vých zápasov?

Na majstrovstvách som išiel kategó-
riu dospelý, hnedé pásy, do 97,5 kg. Bolo 
nás 12 v kategórii. Prvé kolo som mal 
voľné, v druhom som zápasil s Ameri-
čanom, ktorého som porazil za 30 se-
kúnd na paku na koleno. Ďalší zápas bol 
taktiež s Američanom, ten som vyhral 
za minútu a pol na škrtenie od chrbta. 
Finále bolo so Švajčiarom, nemohol 
som ho ukončiť, a tak som si zápas po-
strážil na body a skončilo to 5:0. Boli 
to otvorené majstrovstvá Európy, to je 
dôvod prečo tam boli aj Američania. 
Výhra je síce pekná, ale stále je ešte jed-
na kategória nad touto, a to čierne pásy, 
takže žiadne veľké oslavy sa nekonajú.
 Aké máte najbližšie plány, či ciele ale 
aj tie dlhodobejšie?

Medzi ďalšími cieľmi je určite snaha 
vyhrávať turnaje, zlepšovať sa a pomaly 
sa dostávať na svetovú úroveň. Taktiež 

určite zlepšovať 
ľudí okolo seba 
a študentov, smero-
vať ich na správnu cestu a snažiť sa byť 
dobrým človekom.
 Presťahovali ste sa do Brna, čo iné sa 
ešte zmenilo vo vašom živote?

To, že som sa presťahoval do Českej re-
publiky a začal bývať sám beriem celkom 
ako veľkú zmenu v živote, ale čo sa týka 
cieľov a nasadenia, tak tam moje nastave-
nie ostáva rovnaké. Pokračovať v športe 
aspoň do 35 rokov, nech sa stane v živote 
čokoľvek. Ten šport mi vždy v nejakých 
tých problémoch skôr pomohol, čiže je 
to za mňa super aktivita a životná cesta.
 Chceli by ste odkázať niečo našim 
čitateľom?

Ďakujem za  možnosť vyjadriť sa 
a za gratulácie od ľudí pod fotkami na so-
ciálnych sieťach, vážim si to :). Na záver 
prajem čitateľom pekný deň a nezabud-
nite sa denne aspoň párkrát usmiať. 

Samuel sa v sobotu 26. októbra zúčast-
nil ďalšieho turnaja v grapplingu v Lon-
dýne, kde opäť vyhral, viac sa dočítate 
v ďalšom vydaní. Lenka Karasová

Rozhovor s majstrom Európy 
v brazílskom Jiu Jitsu

Hviezdicový výstup na Suchý vrch
V nedeľu 3. novembra 2024 organizuje KST Bánovce 
nad Bebravou 29. ročník Hviezdicového výstupu na 
Suchý vrch. Čas stretnutie na vrchole je medzi 10 – 12 h. 
Doporučené výstupové trasy nájdete na stránke: kstba-
novce.sk. Každý účastník obdrží účastnícky list a sladké 
prekvapenie. Na poľovníckej chate pod Suchým vrchom 
bude o občerstvenie postarané: čaj zdarma, možnosť 
zakúpiť si guláš, varenú klobásu a iné dobroty.  r

´

´

´
´

�
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Miestny odbor Matice slovenskej 
v Bánovciach nad Bebravou je aktív-
ny od r. 1990. Jeho úlohou je šírenie 
národného povedomia nielen medzi 
svojimi členmi, ale aj medzi všetkými 
občanmi, vrátane žiakov a  študen-
tov. Obzvlášť v dnešnej dobe je veľmi 
dôležitá aj jeho obrana pred nega-
tívnymi vplyvmi a všestranné háje-
nie záujmov Slovákov vyplývajúcich 
z kultúrno - historických súvislostí. 
Miestny odbor MS má v súčasnos-
ti 133 členov. V piatok 18. októbra 
2024 sa zišli v sále Mestského kultúr-
neho strediska členovia MS za úče-
lom hodnotenia uplynulého roka. 
Na úvod si všetci prítomní zaspie-
vali štátnu hymnu SR a následne si 
minútou ticha uctili všetkých tých, 
ktorí v uplynulom roku opustili ich 
rady. Nasledovala báseň Ako tu žiješ 
národ slovenský v podaní Veroniky 
Hederovej, ktorá neskôr aj priblížila 
život a dielo otca slovenského náro-

da Andreja Hlinku. Schôdzu viedol 
predseda MO MS Jozef Hedera, ktorý 
informoval vo svojej správe o činnos-
ti MO MS za rok 2023, a tiež o dobrej 
spolupráci so ZO SZZP č. 3. Veľkej 
obľube sa tešili autobusové zájazdy 
tohto roka do Skalice - na Baťov ka-
nál, do Sudoměříc a na Bradlo k Mo-
hyle M. R. Štefánika, kde bol položený 
aj veniec vďaky. Úspešný bol aj ďalší 
zájazd do Banskej Bystrice na Slo-
venský deň kroja. V diskusii vystúpil 
predseda MO MS Jozef Hedera, ktorý 
podal informáciu o účasti na minu-
loročnom celoslovenskom proteste 

Matice slovenskej súvisiacim so zha-
nobením  busty P.  O.  Hviezdoslava 
na dúhovom plagáte LGBTI na Mest-
skom divadle v Bratislave. Predseda 
mal aj slávnostný príhovor pri príle-
žitosti Mesiaca úcty k starším, a každý 
člen MS, ktorý dovŕšil 70 a viac rokov 
v roku 2023 obdržal aj darčekový ba-
líček. Na schôdzi sa zúčastnil aj pri-
mátor mesta Róbert Gašparík, ktorý 
sa v diskusii prihovoril členom MS 
a v rámci Mesiaca úcty k starším odo-
vzdal členkám MS červené karafiáty. 
Ďalej vystúpila aj predsedníčka Kraj-
skej rady v Trenčíne Žofia Hrančová, 
ktorá informovala o celkovej činnosti 
KR MS. V závere oficiálnej časti vý-
ročnej členskej schôdze MO MS všet-
ci prítomní zaspievali hymnu MS Kto 
za pravdu horí. Záver všetkým prítom-
ným spríjemnila hudobná skupina 
Duo Universal ľudovými piesňami. 

Marek Kasala, Jozef Hedera, 
 predseda výboru MO MS BnB

Členovia Matice hodnotili svoju činnosť

V nedeľu 13. októbra 2024 sa na tar-
tanovej dráhe v areáli HaZZ v Poprade 
uskutočnili Majstrovstvá SR dobrovoľ-
ných hasičov v 2 disciplínach – výstup 
na hasičskú vežu a hasičská stovka. Veľ-
ké želiezko v ohni mal na tejto súťaži aj 
Bánovský okres v podobe mladej nádeje 
Kristíny (Kika) Krajčíkovej z Dobro-
voľného hasičského zboru Uhrovec. Ke-
ďže sa Kike v tomto roku veľmi darilo 
na vežiach, bol to predpoklad dobrého 
výsledku. Pod vedením trénera sloven-
skej reprezentácie Dušana Adamičku
mali vysokú ambíciu. Priniesť z MSR 
v kategórii mladších dorasteniek titul 
z hasičskej veže a neskromne poškuľo-
vali aj po umiestnení v hasičskej stovke. 
Kika si v prvom pokuse na vežiach za-

bezpečila prvé miesto vo svojej kategórii 
a dobrú východiskovú pozíciu. Druhý 
pokus jej síce nevyšiel úplne ideálne, no 
žiadna zo súperiek nedokázala prekonať 

jej čas z prvého pokusu. Tak sa sen mla-
dej hasičky stal skutočnosťou. Kika sa 
stala majsterkou Slovenskej republiky
vo výstupe na hasičskú vežu.

Poobede sa začala druhá disciplina 
- hasičská stovka. S menšími boliest-
kami z  prvej disciplíny a  natiahnu-
tým svalom z tréningu pred súťažou 
nastupovala Kika s odhodlaním po-
pasovať sa so svojimi konkurentka-
mi a uchmatnúť si pre seba nejaké to 
miesto na pódiu. Vyšlo to! Tretie miesto 
si udržala a stala sa druhou vicemaj-
sterkou SR v hasičskej stovke. Najväč-
šia vďaka za tento úspech, samozrejme, 
patrí trénerovi Dušanovi Adamičkovi, 
ktorý sa snaží svojej zverenkyni odo-
vzdať maximum zo svojich skúseností 
a podporovať ju na každej súťaži. Ne-
treba zabudnúť ani na podporu DHZ 
Uhrovec a starostky Uhrovca Zuzany 
Máčekovej. Michal Krajčík

Fantastický úspech na MSR v Poprade

Pozvánka na spomienkovú slávnosť v Šípkove
Obec Šípkov vás srdečne pozýva v sobotu 9. novembra 2024 na spomienkovú slávnosť pri príležitosti 80. výročia 

tragických vojnových udalostí, ktoré sa odohrali v roku 1944 na území obce. Reč bude o udalostiach, ktoré neboli 
nikdy dôkladne vyšetrené a páchatelia potrestaní. Program začína o 13.00 h položením venca k hlavnému krížu na cin-
toríne v Šípkove. O 14.00 h bude v šípkovskom kultúrnom dome beseda k zozbieraným spomienkam s autorom knihy 
Šípkovské inferno - Ľubomírom Pajtinkom a zdieľanie spomienok na svojich predkov a vojnové udalosti. V progra-
me odznejú aj hudobné akordeónové skladby. Tešíme sa na spoločné stretnutie.  Eduard Holý, starosta obce Šípkov

Platená inzercia
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Generácie sa striedajú s generácia-
mi a tento vzájomný vzťah je zákla-
dom života v spoločnosti. V nedeľu 
20. októbra 2024 sme si v Horných 
Našticiach uctili našich starších spo-
luobčanov a  jubilantov 60, 70, 80, 
90-ročných. Po slávnostnom príhovo-
re starostu obce Stanislava Fodoru na-
sledoval kultúrny program najmlad-
ších účastníkov slávnosti detí, ktorý 
pripravila Lenka Exlerová a Dáša Ka-
lačová. Jubilujúcich spoluobčanov 
tešili úprimné slová blahopriania 
od starostu obce a poslancov obec-
ného zastupiteľstva. Zlatým klincom 

programu bolo 60. výročie diaman-
tovej svadby manželov Škultétyových, 
ktorým sa prihovorila Kristínka Ka-
lačová. Veľké poďakovanie patrilo 
všetkým organizátorom tohto svia-
točného popoludnia. Nasledovalo bo-
haté pohostenie, ktoré dopĺňali hrou 
na akordeóne Saška Trnková a  Jan-
ko Filo zo Kšinnej. Príjemnú zábavu 

dopĺňal aj spoločný spev prítomných. 
Ďakujem za úctu a príjemne stráve-
né popoludnie všetkým, ktorí sa nám 
snažili pripomenúť tento vzácny čas, 
hlavne obecnému úradu a  poslan-
com obecného zastupiteľstva. „Kto sa 
naučí vážiť si šediny, nemusí sa báť, 
že zostane v  starobe nepovšimnutý.“ 
Dovidenia o rok. Eva Mikušová

Mesiac úcty k starším 
v Horných Našticiach

Po  letnej prestávke sa 
v  stredu 9.  októbra zišli 
opäť ženy, členky aj ne-
členky bánovskej Únie 
žien Slovenska v  Mest-
skom kultúrnom stredis-
ku, aby spolu posedeli 
a  spoločne si spríjemnili 
jesenné popoludnie. Toto 
podujatie bolo spojené aj 
s pekárskou výzvou, súťa-
žou o  najlepšiu štrúdľu, 
o  tej víťaznej rozhodla 
trojčlenná porota.

Posedenie otvorila prí-
hovorom predsedníčka bá-
novskej únie Zuzanna Laj-
čiaková, ktorá oboznámila 
s  programom a  všetkých 
srdečne privítala. Pozvanie 
prijali aj hostia Mária Zitová, 
mestská poslankyňa Nadež-
da Zaťková a primátor mesta 
Róbert Gašparík, neskôr sa 
pripojil aj prednosta MsÚ 
Martin Gajdoš. Práve prví 

traja hostia tvorili porotu, 
ktorá vyhodnotila najlepšie 
štrúdle. Na  základe troch 
parametrov - chuť, vôňa 
a vzhľad, rozhodli o nasle-
dovnom poradí: na prvom 
mieste sa umiestnila Oľga 
Janechová, druhé získala
Marta Gregorová, a  tre-
tie miesto obsadila Darina 
Motúzová. Po  odovzdaní 
cien a  osobnej gratulácii 
primátora víťazkám nasle-
doval hudobný vstup sku-
piny Ruža, ktorá pravidelne 
spríjemňuje tieto posedenia 
svojou hudbou a  spevom. 
O  príjemné posedenie sa 
postaral členský výbor, po-
hostil prítomných aj vlast-
noručne napečenými slad-
kými a slanými dobrotami 
a pri dobrom vínku či káve 
sa zaspomínalo aj na tohto-
ročné akcie. Pekným pred-
nesom básne Moja žena

od Jána Smreka sa prítom-
ným prihovorila aj členka 
výboru Norika Vrábelová. 
Pri príležitosti mesiaca októ-
ber, Mesiaca úcty k starším, 
primátor každej žienke da-
roval pekný kvet.

Predsedníčka tiež infor-
movala o  ďalších poduja-
tiach, z ktorých najbližšie sa 
bude konať už 21. novem-
bra o 16.00 h. „Na novem-
brové stretnutie bánovskej 
únie žien prijala pozvanie 

Adriana Poláková, býva-
lá moderátorka, cukrárka 
a  influencerka, ktorá príde 
do  MsKS predstaviť svoju 
novú knihu,  podeliť sa so 
svojimi pekárskymi skúsenos-
ťami a dokonca aj názorne 
upečie niečo zo svojich re-
ceptov. Únia žien Slovenska 
v Bánovciach na toto podu-
jatie pozýva širokú verejnosť, 
všetci ste srdečne vítaní,“ pre-
zradila na záver Lajčiaková. 

Text a foto: Lenka Karasová

Posedenie únie žien s peknou účasťou

Najmenšia obce Bánov-
ského okresu Trebichava 
v spolupráci s Mikroregió-
nom Podhorie organizovala 
už 26. ročník Podhorských 
dní ovocia a medu. V sobotu 
5. októbra upršané jesenné 
počasie neodradilo návštev-
níkov tradičného poduja-
tia, ktoré oslavuje tradíciu 
pestovania a sušenia ovocia, 

chovu včiel a výroby medu 
a  včelárskych produktov 
a prišli si ho užiť v hojnom 
počte. Dosýta mohli pote-
šiť svoje chuťové poháriky 
medovinou, domácimi ko-
láčmi, poľovníckym gulá-
šom a  mnohými ďalšími 
dobrotami, ale pokochať 
sa mohli aj zrakom. Pri-
pravená bola výstava jabĺk, 

hrušiek a zeleniny a výsta-
va veľmi nápaditých tekvi-
cových strašidiel. V kultúr-
nom programe prítomných 
zabávali FS Sokolka, Har-
moniková akadémia, HS 
Freďáci a  FS Minárikovci 
zo Skalice. Na záver vystú-
pil aj bánovský Dostavník. 
Návšteva tohto podhorské-
ho festivalu je vždy sku-

točným zážitkom nielen 
vďaka skvelému programu 
a  sortimentu v  stánkoch, 
ale aj malebnej prírode, 
ktorá obec obklopuje zo 
všetkých strán. Vďaka nad-
šencom, ktorí sa rozhodli 
zachovávať pôvodnú ľudo-
vú architektúru a prerábajú 
tak svoje domy na utešené 
chalúpky, poskytuje po-
kojná dedinka príjemnú 
atmosféru ideálnu na relax 
a vypnutie od ruchu mesta. 

Lenka Karasová

Dni ovocia a medu v Trebichave



28. október 2024 Číslo 22

 Dám do  prenájmu 3-izb. byt 
na ul. 9. mája, max. 2-3 osoby, cena 
dohodou. Nástup ihneď, alebo 
od 1. novembra. Tel. 0949 700 245.

 Predám 3-izbový pekný byt 
v  Partizánskom, cena dohodou. 
Tel. 0908 065 556.

 Predám dom na celoročné bývanie 
aj na víkendy, cena dohodou. Tiež 
stavebný pozemok, automatickú 
práčku Whirlpool- zánovnú. Cena 
dohodou. Darujem gumy na  auto 
R13. Tel. 0949 182 110.

 P re d á m 4  á r.  z á h r adu 
s  murovanou podpivničenou 
chatou, a ltánkom a  krbom. 
Tel. 0911 015 011.

 Predám garáž v  BN, na  ulici 
Hollého. Tel. 0905 505 158.

 Predám garáž v  BN na  ul. Tren-
čianska. Tel. 0905 805 158.

 Vezmem do dlhodobého prenájmu 
garáž, väčšiu garáž alebo aj menší 
skladový priestor. Tel. 0904 410 472.

 Inv. dôchodkyňa - hľadám 
osobnú asistentku, vek 50+. Na týž-
denné turnusy. Bánovce a  okolie. 
Tel. 0907 468 062.

 Kúpim staršie ojazdené pne-
umatiky v  použiteľnom stave. 
Tel. 0944 088 088.

 Kúpim strešný nosič na  felíciu. 
Tel. 0904 307 980.

 Predám 4 zimné nové nejazdené 
pneu. Matador nordicca 205/60 R16. 
Tel. 0904 474 832.

 P re d á m Bio  s t romč e k y. 
Tel. 0917 276 758.

 Predám slivkomarhuľu, čereš-
ňomarhuľu, broskyňomarhuľu. 
Tel. 0917 276 758.

SPOLOČNOSŤ, INZERCIA14

SPOLOČENSK Á 
KRONIK A

OBČIANSKA INZERCIA

Ach, tie legíny. Už som o nich dáv-
nejšie písala. Často sa stávajú terčom 
kritiky a poukazuje sa na to, že nosi-
teľky tohto odevu sú dosť nekritické. 
Pod reklamou na jednu značku legín 
som si prečítala výzvu jedného muža: 
„Zakážte výrobu veľkosti XL!“ Ja 
som však odhalila ich ďalšiu funkciu 
a výrazný vplyv na život obyčajného 
človeka. Kamarát ma viezol z mes-
ta, rozprávali sme sa na rôzne témy, 
keď tu zrazu, povedľa na chodníku, 
zjavili sa dve bežkyne s dokonalými 
krivkami, v dokonale obtiahnutých 
legínach. Kamarát - vodič inštinktív-
ne spomalil, našiel súlad s  tempom 

sedacích svalov tých nič netušiacich 
športovkýň, a hoci nerád, sledoval 
ich potom už len v spätnom zrkadle. 
„A čože si tak náhle spomalil? Re-
tardér je až tamto... ďaleko.“ „Čo 
ja viem... náhle som sa zamyslel,“ 
zatĺkal vodič pravé dôvody. Keď sa 
auto prehuplo cez ozajstné spoma-
ľovače, kamoš skonštatoval: „To je 
taká sprostosť, tieto spomaľovače!“ 
Veru, musela som uznať, že nie je 
spomalenie ako spomalenie. Legíny 
opäť ukázali, že sú nenahraditeľnou 
súčasťou našich životov a výzva toho 
zúfalého muža na začiatku príbehu 
nemá šancu zaujať.  (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

Chceli by sme sa touto cestou 
veľmi pekne poďakovať tímu 
záchranárov RZP Bánovce nad 
Bebravou, ktorí boli privolaní 
6. 10. 2024 v  poobedňajších 
hodinách k nášmu otcovi, ded-
kovi a  manželovi Mariánovi 
Motúzovi a  rovnako aj Kar-
diologickému centru v  Tren-
číne za poskytnutie neodklad-
nej zdravotnej pomoci, za  ich 
profesionálny a  ľudský prístup 
a za záchranu ľudského života. 
ĎAKUJEME.  rodina Motúzová

POĎAKOVANIEPOĎAKOVANIE

• Slavomír Baník 
 a Dejana Markéta Žak
• Radovan Paulen 
 a Kristína Kopecká
• Norbert Lobotka 
 a Anna Ertlová

Uzavreli manželstvoUzavreli manželstvo

• Erika Červenková, 
 rod. Viktorínová *1982
• Katarína Puchorová, 
 rod. Beňačková *1963
• Emília Hankeová, 
 rod. Havlíková *1951

Opustili násOpustili nás

Zdravie si každý chráni a nedá sa kúpiť. Žiaľ, asi každý 
z nás sa ocitol v situácii, kedy potreboval pre seba či 
blízkych pomoc lekárov, či zdravotníckych zariadení. 
Chcem vyjadriť verejné poďakovanie nemocnici v Bá-
novciach nad Bebravou za starostlivosť počas mojej 
hospitalizácie na  internom oddelení, vedenom pri-
márkou MUDr. Alicou Bačíkovou. Poďakovanie patrí 
aj celému personálu tohto oddelenia, ako aj vedeniu 
nemocnice a MUDr. Máriovi Drozdíkovi.  M.T.

Dňa 30. októbra 
si pripomenieme 
10.  výročie úmr-
tia manžela, otca, 
dedka aj pradedka 
Antona Fera. S lás-
kou na neho všetci spomíname. 
 Smútiaca rodina

SPOMIENK ASPOMIENK A

Dňa 6.11.2024 si pripomína-
me nedožité životné výročie 
MUDr.  Aleny Moravíkovej. 
Česť jej pamiatke. Nezabúdame.
 rodina Moravíková

SPOMIENK ASPOMIENK A
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Jesenný karneval
Mestské kultúrne stredisko, Ob-
čianske združenie Aktívne Nátury
a Tanečné štúdio Muzeta pozývajú 
deti i rodičov v sobotu 23. novem-
bra o 16.30 h na Jesenný karneval. 
Konať sa bude v bánovskom Mest-
skom kultúrnom stredisku.  (lk)

Archa pozýva 
na výstavu 

My a náš svet
V Mestskom kultúrnom stre-
disku v Bánovciach nad Bebra-
vou sa bude konať ďalšia vý-
stava. V dňoch od 28. októbra 
do 8. novembra si budete môcť 
pozrieť obrázky mladých a do-
spelých klientov s rôznym zdra-
votným znevýhodnením z DSS 
Archa. Výstavu s názvom My 
a  náš svet si môžete pozrieť 
v pracovných dňoch od 8.00 h 
do 15.00 h.  r

Sme tu pre vás v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet
pohrebné služby

vlastná výroba živých vencov a kytíc
0914 327 411, pohrebnictvo@tedos.sk

(Cena za kompletný smútočný obrad od 590 €)

POHREBNÁ SLUŽBA

non-stop  0911 132 630

20% zľava do konca novembra

Servis chladničiek, mrazničiek 
a gastro chladenia, 0944 07 00 07, BN

Obec Kšinná oznamuje zámer 
predaja novovytvoreného po-
zemku o výmere 445 m2 v obci 
Kšinná formou obchodnej verej-
nej súťaže. Podmienky súťaže sú 
zverejnené na www. ksinnazavada.sk

Obec Uhrovec oznamuje zámer pre-
daja rodinného domu s príslušen-
stvom na Ul. Sestier Chuťkových 
v obci Uhrovec formou obchodnej 
verejnej súťaže. Podmienky súťaže 
sú zverejnené na www.uhrovec.sk

Obec Uhrovec oznamuje zámer 
predaja prívesného vozidla 
SVAN TRT 07 so špeciálnou 
nadstavbou na  odvoz odpadu 
KOBIT formou obchodnej ve-
rejnej súťaže. Podmienky súťaže 
sú zverejnené na www.uhrovec.sk
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INZERCIA V TELEVÍZII A NOVINÁCH
NEZÁVÄZNÉ INFO: 0948 297 151, obchod@banovskenoviny.sk

Vstupné: 23 eur


